
  

Protokół nr 22/18 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej  

w dniu 4 października 2018 r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 10:25. 

Komisje obradowały w sali konferencyjnej w budynku Urzędu Gminy. Na posiedzeniu obecnych było 

5 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego (lista obecności Zał. Nr 1),  4 członków 

Komisji Oświaty Kultury i Spraw Społecznych – nieobecny Janusz Ołdakowski (lista obecności Zał. 

Nr 1) i 5 członków Komisji Rewizyjnej (lista obecności Zał. Nr 1).  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: Wójt Gminy – Sylwester Jaworowski i Sekretarz Gminy – 

Danuta Niewińska. 

Ad. 1)  

Otwarcia wspólnego posiedzenia komisji dokonała Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Społecznych Konopka Jolanta, która prowadziła posiedzenie. 

Ad. 2)   
W tym punkcie Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych – Konopka Jolanta 

przedstawiła porządek posiedzenia, który jest jednakowy dla wszystkich Komisji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z dwudziestego pierwszego posiedzenia Komisji w dniu 5.09.2018 r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

      a/  Statutu Gminy Kołaki Kościelne, 

      b/ przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2019 rok z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

      c/ obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka poprosiła o uwagi do przedstawionego porządku 

posiedzenia. 

Pan Wójt zgłosił punkt do wprowadzenia do porządku posiedzenia punktu 5 – informacja z realizacji 

zdań oświatowych w roku szkolnym 2017/2018 oraz poprosił o omówienie spraw różnych na 

początku, ponieważ będę miał za chwilę wywiad w gazecie współczesnej i jeżeli Państwo by mnie 

zwolnili po punkcie sprawy różne, to będę bardzo wdzięczny. 

Innych uwag nie zgłaszano, więc Przewodnicząca KOKiSS  przedstawiła porządek posiedzenia ze 

zmianami: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Sprawy różne. 

4. Przyjęcie protokołu z dwudziestego pierwszego posiedzenia Komisji w dniu 5.09.2018 r. 

5.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

      a/  Statutu Gminy Kołaki Kościelne, 

      b/ przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2019 rok z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

      c/ obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

6. Informacja z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2017/2018 i przygotowania placówki 

do nowego roku szkolnego. 

7. Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 3). 

Następnie poprosiła o przejęcie porządku posiedzenia komisji z zaproponowaną zmianą poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 



  

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Oświaty z zaproponowaną zmianą został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Finansów z zaproponowaną zmianą został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Rewizyjnej z zaproponowaną zmianą został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 3) 

W tym punkcie Pan Wójt poprosił o pytania. Podkreślił sprawę związaną z remontem ulicy 

Wyszyńskiego, bo ciągle są jakieś wątpliwości, że droga za wąska, chodniki za szerokie. Jest to w tej 

chwili droga publiczna, zgodnie z obowiązującymi przepisami droga publiczna w terenie 

zabudowanym może mieć chodniki minimum szerokości 2 m, tylko w miejscach szczególnych może 

zostać zawężona, ale tylko miejscowo, dlatego chodniki mają taka szerokość a nie inną. Na pewno 

piesi będą bardzo zadowoleni z szerokości chodników, użytkownicy drogi też będą zadowoleni, bo 

droga będzie miała 5 m szerokości, miejscami 7 m, to będzie około 5 odcinków tam gdzie będzie 7 m, 

łącznej długości prawie 150 m. 7 m – to można dwoma kombajnami się minąć bez żadnego kłopotu. 

Tak jak mówiłem, droga będzie miała 5 m, większość dróg powiatowych po których jeździcie w 

Kołakach Kościelnych ma szerokość 5 m i nikt nie ma problemu tam z mijaniem się. Ponadto 

wszystkie chodniki zostały zrobione na podbudowie betonowej i piaskowej, krawężniki będą miały 10 

cm wysokości, to można śmiało pod taki krawężnik rowerem podjechać, nie będzie żadnych kłopotów 

z komunikacją. To jest tylko kampania moich przeciwników, to jest kampania prowadzona przeciwko 

mnie, żeby wszystkie moje inwestycje oczernić. Tylko pytam do tej pory gdzie oni byli, jak nic się nie 

robiło, a w tej chwili tyle inwestycji trwa, to teraz łatwo jest oceniać negatywnie, tylko wcześniej nie 

podjęto w tym kierunku żadnych działań.  

W następnym tygodniu zostanie wydana nasza gazetka, to będzie podsumowanie naszej kadencji, 

państwa i mojej kadencji. 

Na tym Pan Wójt zakończył. 

Ad. 4) 

W tym punkcie Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja Oświaty, Kultury i Spraw 

Społecznych przyjęły protokoły z dwudziestego pierwszego posiedzenia a Komisja Rewizyjna 

przyjęła protokół z dwudziestego piątego wspólnego posiedzenia komisji w dniu 5 września 2018 r. 

posiedzenia poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Protokół Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Protokół Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Protokół Komisji Rewizyjnej został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 5a) 

W tym punkcie Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska omówiła projekt uchwały w sprawie Statutu 

Gminy Kołaki Kościelne. Wyjaśniła, że ustawa o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia 



  

udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów 

publicznych wprowadziła dużo zmian do ustawy o samorządzie gminnym. Został przygotowany cały 

Statut, żeby nie wprowadzać zmian, bo byłby nieczytelny. Najważniejsza zmiana to w paragrafie 30 to 

że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk i nagrania 

są udostępniane w BIP i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. 

Trzeba będzie dodatkowo od przyszłej kadencji trzeba zakupić do bieżącego transmitowania obrad. 

Następna zmiana, to sprzęt do imiennego głosowania uchwał. To dotyczy od nowej kadencji. 

Głosowanie odbywać się będzie przy jednoczesnym podniesieniu ręki i wykorzystaniu urządzeń do 

głosowania. 

Przewodnicząca Rady zapytała o koszt takiego sprzętu. 

Pani Sekretarz – około 20 tys. zł. 

Następna zmiana to jeszcze jedna komisja przybędzie ds. skarg i wniosków. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni za udział otrzymują jakąś kwotę? 

Pani Sekretarz – tak. 

Przewodnicząca Rady – a jak w przyszłości, jak będą komisje i będzie do dwóch komisji, to jak będzie 

miała wypłacane? 

Pani Sekretarz p jak przyjąć strategię, że tylko do komisji oświaty i finansów, a dodatkowo rewizyjna i 

skarg i wniosków. Komisja skarg i wniosków może się w ogóle w roku nie spotkać a rewizyjna to w 

większości tylko dwa razy. Albo przyjąć strategię, że jest się w jednej komisji i wspólnie omawiać 

projekty, jak do tej pory. 

Członek Komisji Rewizyjnej Jadwiga Żabińska – co my będziemy ustalać, a może nas nie będzie, jak 

będą komisje wybierać. 

Przewodnicząca Rady – jest zarzucane, że nasze komisje nie powinny się tak spotykać, zwłaszcza byli 

radni, co kiedyś byli radnymi. 

Członek Komisji Finansów Marek Czochański – niech tak będzie, jak jest. 

Przewodnicząca Rady – trzeba zagłosować tak jak jest. 

Na tym zakończono dyskusję, Przewodnicząca Komisji Oświaty Jolanta Konopka poprosiła o 

wyrażenie przez Komisje opinii poprzez głosowanie nad przedstawionym projektem Statutu Gminy: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,  Kultury i Spraw Społecznych stwierdziła, że projekt Statutu 

Gminy został przyjęty jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy 

(Zał. Nr 4). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że projekt Statutu Gminy został przyjęty jednogłośnie i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 4). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej stwierdził, że projekt Statutu Gminy został przyjęty jednogłośnie 

i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 4). 

Ad. 5b) 
W tym punkcie projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki 

Kościelne na 2019 rok z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie przedstawiła 

Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska. Wyjaśniła, że corocznie jest taki program uchwalany, 

wcześniej zostały przeprowadzone konsultacje, w czasie których nikt nie wniósł żadnych uwag. 

Uchwała będzie ogłaszana w Dzienniku Województwa Podlaskiego. 

Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka otworzyła dyskusję. 



  

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca KOKiSS poprosiła o wyrażenie opinii 

o przedstawionej uchwale poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,  Kultury i Spraw Społecznych stwierdziła, że projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2019 rok z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie został przyjęty jednogłośnie i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego 

programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2019 rok z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie został przyjęty jednogłośnie przez Komisję Finansów i postanowiono 

przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego 

programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2019 rok z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie został przyjęty jednogłośnie przez Komisję Rewizyjną i postanowiono 

przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Ad. 5c) 

W tym punkcie Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej. Jest to kolejna zmiana wprowadzona tą ustawą, która będzie obowiązywać od tej 

nowej kadencji. Grupa mieszkańców w ilości 100 osób ma prawo zgłosić projekt uchwały, który musi 

spełniać wymagania określone w Statucie oraz z ustawą o technice prawodawczej. 

Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka otworzyła dyskusję. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca KOKiSS poprosiła o wyrażenie opinii 

o przedstawionej uchwale  w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,  Kultury i Spraw Społecznych stwierdziła, że projekt uchwały w 

sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej został przyjęty jednogłośnie i postanowiono 

przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 6). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że projekt uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej został przyjęty jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady 

Gminy (Zał. Nr 6). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej stwierdził, że projekt uchwały w sprawie obywatelskiej 

inicjatywy uchwałodawczej został przyjęty jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej 

sesji Rady Gminy (Zał. Nr 6). 

Ad. 6)  

W tym punkcie Członkowie Komisji zapoznali się z informacją z realizacji zadań oświatowych w roku 

szkolnym 2017/2018 i przygotowania placówki do nowego roku szkolnego oraz wynikami egzaminu 

gimnazjalnego. 

Ad. 7) 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych podziękowała i zamknęła dwudzieste 

drugie posiedzenie komisji. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego podziękował i zamknął dwudzieste 

drugie posiedzenie komisji.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej podziękował i zamknął dwudzieste piąte posiedzenie komisji. 
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